

华东森林经理

第25卷 第1期
(季刊 1987年创刊)
HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:
国家林业局

主办单位:
国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍
副 主 编 聂祥永 倪淑平(常务)
编 辑 倪淑平 李文斗
英文译校 唐可平(兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部
地 址 浙江省金华市人民西路383号
邮 编 321001
电 话 (0579) 82362682
传 真 (0579) 82362713
电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn
网 址

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 金华市双溪印业有限公司
订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S
国际标准刊号 ISSN 1004-7743
广告经营许可证号 浙工商广字 07106号

出版日期 2011年3月
定 价 5.00元

目 次

林业经营

- 我国林地保护面临的问题与对策初探……………沈勇强 程爱林 (1)
天宝岩自然保护利用与社区经济联动发展的研究 ……严绍裕 (5)
奉新县毛竹产业发展对策初探……………闵绍金 杨清珍 杨丽萍 (8)
江西省吉水县森林防火面临的问题及对策……………
……………肖舜祯 高小青 陶远胜 (12)
吴中区深化集体林权制度改革配套改革措施与对策……………
……………余杏生 黄永春 沈敏东等 (15)
遂昌县林业专业合作社发展的现状及对策……………
……………唐隆校 毛达民 唐昌贻等 (18)
南方红豆杉嫩枝扦插育苗技术研究……………吴秋良 单利英 刘足良 (21)
武义县林场杉木中幼林抚育技术要点……………叶青 徐杰其 毛容武等 (23)
乡土竹种毛金竹新造林出笋成竹规律探究……………余志华 饶慧萍 (25)

森林资源与环境

- 县级森林资源动态监测方法研究与实践……………叶根华 王文武 刘建宇 (27)
森林生物量调查建模样本采集中存在的问题与建议……………陈金海 (32)
徐州经济开发区森林资源可持续发展对策……………
……………吴强 赵倩 祁凤春等 (34)
建湖县城市行道树资源调查与分析……………戴洪冈 周林 杜林娟等 (37)

森林生态文化

- 福建省城市立体绿化研究……………庄晨辉 张惠光 林建丽等 (42)
浅谈长兴桃花井省级森林公园总体规划……………王翔 陶晶 周天焕 (47)
浅议居住区中的有毒植物……………查勇星 胡青青 (50)
吉林三岔子国家级森林公园旅游产品规划的思考……………
……………桑铁群 宋子刚 (54)
顺昌县竹乡文化公园园路规划……………逮登斌 (57)

“3S”技术应用

- 地形图分幅及图幅号转换……………林辉 唐可平 王苗根等 (59)

East China Forest Management

Vol. 25, No. 1
(Quarterly started in 1987)
Nov. 2011

Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute

East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of East China Forest Management

Chief Editor: HE Shi-zhen

Associate Editor: NIE Xiang-yong NI Shu-ping

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.383 West Renmin Road, Jinhua, Zhejiang

Post Code: 321001

Tel: (0579) 82362682

Fax: (0579) 82362713

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Jinhua Shuangxi Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business

price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forestry Management

- Exploring the problems connected with forestland protection and the corresponding strategies in China.....Shen Yongqiang et (1)
- A study on protection, utilization and development of the natural resources integrated with the community economy in Tianbaoyan nature reserve.....Yan Shaoyu (5)
- An initial research on the strategies to develop Moso bamboo (*Phyllostachys pubesceens*) industry in Fengxin county.....Min Shaojin et (8)
- The problems connected with the forest fire control and the adoptable measures for solving them in Jishui county of Jiangxi province.....Xiao Shunzheng et (12)
- The strategies and measures for deepening the reform of collective forest tenure system in Wuzhong district.....Yu Xingsheng et (15)
- The status quo and the strategies for developing the specialized forestry cooperatives in Suichang county... Tang Longxiao et (18)
- A study on cottage technology of raising seedlings with tender shoots of Chinese yew (*Taxus chinensis* var. *mairei*).....Wu Qiuliang et (21)
- The technological essentials for tending the young and middle-aged forest stands of Chinese fir (*Cunninghamia lanceolata*) in forest farms of Wuyi county.....Ye Qing et (23)
- Exploring regulations of raising young bamboo shoots and cultivating mature bamboo stands in new plantations of *Phyllostachys nigra* var. *henonis* as a native species.....Yu Zhihua et (25)

Forest Resources and Environment

- Study and practice of applying dynamic monitoring methods for forest resources at county level.....Ye Genhua et. (27)
- Problems connected with sample collection for modeling in forest biomass investigation and useful suggestions for solving them.....Chen Jinhai (32)
- The adoptable strategies for sustainable development of forest resources in Xuzhou economic development area.....Wu Qiang et. (34)
- Inventory and analysis of the street tree resources in Jianhu county.....Dai Honggang et. (37)

Ecological Culture of Forest

- Studying the urban stereoscopic greening in Fujian province.....Zhuang Chenhui et (42)
- An introduction to the master plan for Taohuajie forest park at provincial level in Changxing.....Wang Xiang et (47)
- Talking about the poisonous vegetation in residential districts.....Zha Yongxing et (50)
- A thinking of planning the tourism products for Sanchazi forest park at state level in Jilin province.....Sang Yiqun et (54)
- The road planning for Zhuxiang cultural park in Shunchang county.....Lu Dengbin (57)

Application of 3S Techniques

- Framing of topographic maps and conversion of map sheet numbers.....Lin Hui et (59)